
Schriftelijke vragen art. 33

Toelichting:
1. Agenda vragen (art. 34) zijn alleen bedoeld voor vragen over punten die op de agenda staan. 
2. Schriftelijke vragen (art. 33) zijn vragen die niet bedoeld zijn voor punten die op de agenda staan.
3. Voor de overzichtelijkheid uw vragen in de daarvoor bestemde vakken plaatsen.  

Indiener: Gemeentebelangen Berkelland - Ingrid van Dijk
Datum indiening vraag: 28-02-2023
Datum verzending antwoord: 13-03-2023

Onderwerp: Stand van zaken motie M 21-12 AED - vervolg
Op 14 juli 2021 heeft de raad Motie M21-12 aangenomen. 
Daarin werd het college verzocht:

1. Te inventariseren waar de AED's op buitenlocaties zich bevinden;
2. Na te gaan of alle AED's op buitenlocaties zijn aangemeld bij Hartslag.nu; 
3. Een plan op te stellen voor het onderhoud van AED's op buitenlocaties;
4. Hiervoor geld beschikbaar te stellen uit de Algemene Reserve.

Stand van zaken 2023
Aan de hand van de informatie in de raadsbrief constateren we dat de punten 1 en 2 zijn afgehandeld. 
In uw raadsbrief geeft u aan dat u in 2022 gaat verkennen of het; 1) mogelijk is, en zo ja; 2) ook 
wenselijk is, om een gezamenlijk onderhoudscontract af te sluiten. 
U wilt hiervoor een aantal marktpartijen vragen offertes op te stellen voor het onderhouden van alle 
aangemelde, publiek toegankelijke AED's in onze gemeente.

Voorafgaand aan de beantwoording van de vragen het volgende: 
In de maanden nadat de motie is aangenomen zijn er een aantal stappen genomen. Daarvan is de 
raad via een raadsbrief ‘Voortgang uitvoeren motie M21-12’ op 19 januari 2022 op de hoogte gesteld. 
Vervolgens is de raad via de raadsbrief ‘Afhandeling motie M21-12 m.b.t. AED's’ op 7 maart 2022 
geïnformeerd over de afhandeling van de motie. 

Vraag:
Wat is de stand van zaken met betrekking tot de punten 3 en 4 van de motie 21-12?

Antwoord (in te vullen door college):
Uit de raadsbrief ‘Afhandeling motie M21-12’ van 7 maart: 

a. Over financiering van initiatieven rondom AED’s:  
“AED burgerhulpverlening is vrijwillige hulpverlening die in principe zonder overheidsgeld wordt 
gefinancierd. Bijgaand sturen wij u een brief uit 2019 van toenmalige minister B. Bruins met betrekking 
tot AED Burgerhulpverlening. Hierin schrijft hij “AED burgerhulpverlening is vrijwillige hulpverlening die 
in principe zonder overheidsgeld wordt gefinancierd.” In lijn met de in deze brief neergezette visie ziet 
het college financiering van aanschaf en onderhoud niet als taak van de gemeente.”

b. Over het onderhoud van AED’s: 
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“Volgens leveranciers gaat een AED al gauw zo’n 15 tot 20 jaar mee. Een AED heeft in principe geen 
periodiek onderhoud nodig. Als er iets mis is met het apparaat zelf valt dit over het algemeen onder de 
garantie. Wel is het nodig om de accu eens in de 5 á 7 jaar te vervangen. De elektroden dienen eens 
in de 2 á 2,5 jaar vervangen te worden. Op het product wordt een houdbaarheidsdatum vermeld welke 
moet worden ingegeven in het systeem van HartslagNu. De beheerder ontvangt automatisch een 
melding als de vervanging plaats moet vinden. Ook voert de AED regelmatig zelftesten uit. Is de 
batterij leeg of het apparaat defect, dan zie je een rood lampje en geeft het apparaat een hoog geluid 
af. Dan moet het apparaat gecontroleerd worden voor de beheerder van de AED. Na een inzet van de 
AED moeten de elektroden en soms ook de accu vervangen worden. De kosten voor deze vervanging 
kan de beheerder declareren bij de ambulancedienst.”

Punt 3 en 4 van de motie zijn daarmee niet meer aan de orde. 

Geconstateerd is, bij verdieping in het onderwerp, dat er wellicht meer behoefte is aan coördinatie op 
het AED netwerk met hulp van een lokale vrijwilligersorganisatie. Dit gebeurt ook in veel andere 
gemeenten. Dit wordt op dit moment onderzocht samen met de betrokken AED-partners. 

Vraag:
U geeft aan dat de diverse verenigingen die betrokken zijn bij AED's behoefte is aan sturing en 
verbinding. Als gemeente kunnen wij hierin faciliteren door enerzijds de informatieverstrekking richting 
inwoners te verbeteren en anderzijds de verbinding te leggen tussen de diverse organisaties.
In hoeverre heeft u nu contact met deze verenigingen en hoe komt u hen tegemoet?

Antwoord (in te vullen door college):
Samen met de Sportfederatie Berkelland en de diverse AED-initiatieven onderzoeken we of 
samenwerking van verschillende initiatieven – zoals dat ook inmiddels in veel andere gemeenten 
gebeurt – een mogelijke oplossingsrichting is. Hiervoor organiseren we in april een bijeenkomst met 
betrokken partners. Voorafgaand aan deze bijeenkomst maken we een inventarisatie van de huidige 
situatie rondom AED’s in Berkelland (hoe functioneren de initiatieven, bij wie is er bereidheid om met 
een overkoepelende vrijwilligersorganisatie te werken, waar hangen AED’s). Daartoe wordt in maart 
een online vragenlijst uitgezet onder zoveel mogelijk AED-eigenaren. Enerzijds benaderen wij hen 
rechtstreeks via het netwerk van de Sportfederatie Berkelland en de gebiedscontactpersonen. 
Anderzijds komt er een algemene oproep in BerkelBericht.   

Vraag:
Wij krijgen vragen vanuit de inwoners en ondernemers over de stand van zaken m.b.t. de AED’s. Zij 
maken zich grote zorgen over het onderhoud van de AED’s.
Kunt u de inwoners via berichtgeving in Berkelbericht op de hoogte stellen van de stand van zaken 
m.b.t. de AED’s (ook als er een traject van onderzoek loopt). 
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Antwoord:
Ja. In BerkelBericht komt een oproep gericht aan AED-eigenaren om de vragenlijst in te vullen, ter 
voorbereiding op een bijeenkomst in april. Daarnaast zullen we informatie geven over de visie van de 
gemeente op gebruik AED’s en de eigen verantwoordelijkheid van initiatiefnemers rondom aanschaf, 
onderhoud en beheer van AED. De gemeentelijke rol is hierin beperkt. 

Vraag:
Op welke manier houdt u de raad hiervan op de hoogte?

Antwoord:
Deze motie is afgehandeld. In aanschaf, beheer en onderhoud van AED’s ligt geen taak voor de 
gemeente. We faciliteren in de opstart van een eventuele gemeentebrede vrijwilligersorganisatie. 
AED’s zijn een burgerinitiatief. Het is verder aan de inwoners/initiatiefnemers om dit voort te zetten.


